F
67 -39 dsiall 2017 4l 9 2l (B35 \al 6

O (Aladad) agal) A 5 0 ) mald) oS ) aulals
s aal) Jual gill g (udhall dyls

Chasdas
Calal) e g A daala

2 38 nalacg il dgne
ueila
Dpse e WS gl i ally aainall s Adabudl o ARl dagl il 558 0 I jalaal) aal e g i adl mall (S ey
Obattl A slae JUially czall 3ok 8 Aadl Sl SUY) (S5 0 5adl G g judaa) dual sl sae (e dsaiall glad) ) S
2l A e 8 a6 AY) sl ae o AN deal il 5 o 531 5ad) G R0 a3l 1 el

Al tdglaiall il all ¢y jlicasd) Bl ¢mall andaii (S )yl ¢zall idalidal) cilalst)
Abstract
The convoy of the Algerian pilgrimage is one of the most important manifestations that show the
strength of the internal link between authority and the Algerian society under the Ottoman Empire. The
path to the holy sites reflects the extent of civilized communication between Algeria and all the
countries located on the pilgrimage route. The article attempts to show the internal cohesion between
Algeria and other countries involved in the pilgrimage movement.

Keywords: pilgrimage; the commander of the convoy; the organization of the pilgrimage;
civilizational relations; Algeria in the ottoman period; Makabh.

Résume

L'organisation de convoi de pélerinage la Mecque exprime la nature de la relation entre I'Autorité et la
societe algerienne a I'époque ottomane. Il nous montre le VVoyage de passagers vers le lieu saint partout
dans la communication civilisée entre I'Algérie et toutes les régions situées dans la route du pelerinage.
L'article est une tentative de montrer solidité interconnexion entre les Algériens et la communication
externe avec d'autres peuples qui participé dans le mouvement du pélerinage.

Mots-clés: pélerinage; le commandant du convoi; [l'organisation du pelerinage; relations
civilisationnelles; Algérie dans la période ottomane; la Mecque.
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